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Fórum českého stavebnictví ve znamení recese 
Letošní rok bude pro stavebnictví horší než rok 2009. Na Fóru českého stavebnictví to řekl gene-

rální ředitel Svazu podnikatelů ve stavebnictví (SPS) Miloslav Mašek. Stavební produkce ve stá-
lých cenách byla podle Českého statistického úřadu za celý rok 2009 nižší o procento. 

„Letošní rok bude mnohem těžší. Propad zakázek nastal hlavně v pozemním stavitelství, klesá 
ale i počet zakázek v inženýrských stavbách,“ uvedl Mašek. Podle náměstka ministra dopravy 
Tomáše Kaase hrozí, že příští rok bude ve 
Státním fondu dopravní infrastruktury 
(SFDI) chybět až 30 miliard korun na 
výstavbu klíčových komunikací. Rozpočet 
SFDI činí pro letošní rok 96 miliard ko-
run. „Pro rok příští už situace zdaleka tak 
růžová není,“ řekl na setkání odborníků 
náměstek. Zasažená může být hlavně pří-
prava nových projektů a s ní související 
výkupy pozemků. „Na přípravu projektů 
nám zbývá minimum prostředků. Pokud 
se příští rok peníze nenajdou, hovořil bych 
o zpomalení, nebo dokonce o zastavení 
přípravy dopravních staveb,“ poznamenal. 

Podle dřívějších vyjádření ministra dopravy Gustava Slamečky chybí k ideálnímu stavu už letos 
na dopravní stavby 20 miliard z národních zdrojů. Ředitelství silnic a dálnic proto na letošek ne-
plánuje zahájení žádné větší stavby. 

Docházet budou podle Kaase i dotace z evropských fondů. Po roce 2013 lze prý očekávat, že 
Česko bude mít k dispozici na investice do dopravní infrastruktury z fondů EU přibližně čtvrtinu 
až pětinu zdrojů, které má v tomto období. Operační program Doprava je největším českým ope-
račním programem, v jeho rámci může Česká republika čerpat z evropských fondů v letech 2007 
až 2013 zhruba 150 miliard korun. 

Největší zásah krize dosud zasadila pozemnímu stavitelství, do kterého patří hlavně výstavba 
budov a bytů. V této části stavebnictví přitom podniká více než 80 procent firem. „Poslední vývoj 
signalizuje prudký pokles stavebních povolení na rezidenční výstavbu,“ řekl na konferenci ministr 
pro místní rozvoj Rostislav Vondruška. 

V loňském roce byla v ČR podle ČSÚ zahájena výstavba 37 319 bytů, což bylo meziročně o 14,3 
procenta méně. Počet zahájených staveb tak byl loni poprvé po 15 letech nižší než počet dokonče-
ných bytů. „Chybí nám developerské projekty a pobídka v bytové výstavbě,“ poznamenal ředitel 
SPS. „Cesta stavebnictví z recese ale nebude rychlá ani jednoduchá,“ uvedl Mašek. „Čeká nás 
určité období útlumu,“ připojil se s poukazem na vývoj výstavby bytů šéf ministerstva pro místní 
rozvoj. 

Platební morálka ve stavebnictví se zhoršila podle 78 % firem 
Platební morálka je v tuzemském stavebnictví horší než v minulosti podle 78 procent firem. Ještě 

před rokem takto situaci hodnotilo 34 procent manažerů. Vyplývá to z nejnovějšího průzkumu 
společnosti Incoma GfK. Ve srovnání s rok starým průzkumem se v současnosti změnilo také vní-
mání příležitostí ve stavebnictví. „Čeští manažeři přestávají věřit v příliv zahraničních investic, 
obávají se poklesu investic do modernizací a rekonstrukcí,“ řekl partner společnosti Incoma GfK 
Radovan Mužík. Za jedinou šanci odvětví pro letošní rok považují oslovení manažeři projekty na 
bázi partnerství veřejného a soukromého sektoru (PPP projekty). Podle průzkumu se zvýšilo také 
používání nestandardních obchodních metod včetně korupce. Jestliže před rokem považovalo situ-
aci za horší než dříve 19 procent firem, letos se zhoršila už podle 51 procent účastníků průzkumu. 
V průzkumu společnosti Incoma GfK odpovídali přední manažeři a majitelé českých stavebních 
firem. 

Čerpání evropských dotací táhnou dopravní stavby 
Dotace na výstavbu dopravní infrastruktury byly v lednu v ČR hlavním tahounem získávání 

peněz z evropských fondů. Z Operačního programu Doprava bylo od začátku ledna do 3. února 
proplaceno 31,8 miliardy korun. Celkově tuzemští příjemci dotací dostali během ledna proplaceno 
36,6 miliardy korun. 

Proplacené dotace z tohoto programu činily v poměru k jeho celkové alokaci na začátku února 
35,3 procenta, což je nejvíce ze všech programů. Nejméně peněz zatím naopak vyplatil program 
Výzkum a vývoj pro inovace, dosud jen 0,6 procenta dotací, které může v tomto období přidělit. 

TÉMA: Tepelné izolace 
Nové zásady návrhu střešních plášťů 
Dobrá práce s panelovými domy 
Význam větrání u šikmých střech 
Nízkoenergetický dům 
Multikomfortní pasivní stavba 

PŘÍPRAVA STAVEB 
Informační systémy pomáhají z krize 
Efektivní software pro tvorbu rozpočtu 
Ochranné prostředky pro údržbu střech 

TECHNOLOGIE – KONSTRUKCE 
Trendové dveře s umělými povrchy 
Obvodové a střešní pláště na bázi dřeva 

VADY A PORUCHY 
Nepřetržité opravy významné památky 

ZAJÍMAVÁ STAVBA 
Industriální architektura s moderními prvky 
Ukázková proměna 

MATERIÁLY – VÝROBKY 
Speciální membrána 
Bezbarvý systém na ochranu dřeva 
Desky na bázi dřeva a cementu 
Velká šance pro stavebnictví 

TZB 
Automatizace budov vede k úspoře 

STROJE – ZAŘÍZENÍ 
Plejáda novinek na bauma 2010 
Silniční frézy pro úpravu komunikací 

EKONOMIKA 
Dopad krize na české stavebnictví 

LEGISLATIVA 
Omezení vlastnického práva k pozemku 

VÝROBCI PŘEDSTAVUJÍ 
Technologie oprav Karlova mostu 

PŘÍLOHA: 
Kancelářské budovy 

Zvláštní příloha SFŽP ČR k pasivním budovám 
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Pro dostavbu střešovické nemocnice komise vybrala Metrostav 
Konsorcium vedené společností Metrostav Development vybrala výběrová komise jako vítěze 

soutěže o dostavbu a pětadvacetileté zajištění provozu části vojenské nemocnice v pražských Stře-
šovicích. Dostavba nemocnice je zapojena do projektů realizovaných metodou PPP, spolupráce 
soukromého a veřejného sektoru. Ale kabinet teprve definitivně rozhodne o tom, zda zakázku 
konsorciu přidělí. Jak řekl premiér Jan Fischer, rozhodne analýza výhodnosti nabídky. Cena za 
tento PPP projekt se vyšplhala z původně odhadovaných 1,3 miliardy korun na téměř 2,6 miliardy. 
U projektů realizovaných metodou PPP (Public Private Partnership) vybraný soukromý dodavatel 
přebírá odpovědnost za financování, výstavbu i provoz. Měly by se tím snížit výdaje ze státního 
rozpočtu. 

ProLogis sází na výstavbu střešních solárních elektráren 
ProLogis (NYSE: PLD), jeden z meziná-

rodních poskytovatelů distribučních nemovi-
tostí, oznámil svůj druhý 2,4megawattový 
(MW) solární projekt v Portlandu. Po dokon-
čení bude tento projekt největším střešním 
solárním systémem v severozápadním Pacifi-
ku. „S naším globálním střešním solárním 
programem jsme udělali obrovský pokrok,” 
řekl Drew Torbin, ředitel pro obnovitelnou 
energii společnosti ProLogis.„Zaznamenali 
jsme zvýšený zájem o střešní prostory, proto-
že jsou pro solární instalace ideální a pro tyto 
účely jsou okamžitě k dispozici. Tento zvýše-
ný zájem ze strany veřejných podniků a investorů ukazuje, že velkokapacitní výroba energie je tím 
správným řešením pro dnešní potřeby obnovitelné energie.” ProLogis podepsal smlouvu na proná-
jem 84 000 metrů čtverečních střešních prostor s Portland General Electric (NYSE: POR) (PGE), 
předním dodavatelem elektrické energie, který zásobuje zhruba 818 000 domácností, komerčních 
a průmyslových společností v Oregonu. Tento 2,4megawattový projekt bude pokrývat sedm bu-
dov. 

Toto je druhý střešní solární projekt mezi dvěma společnostmi, který ProLogisu přináší partner-
ství s PGE a 3,5 MW solárních panelů generujících čistou energii, což je dostatečná energie na 
pokrytí spotřeby 388 domácností ročně. 

VEKRA expanduje 
Česká značka oken VEKRA otevírá nové 

prodejny po celém území České republiky. 
Záměrem je přiblížit se zákazníkům i 
v dalších regionech a nabídnout jim své 
produkty a služby. V krátkém sledu následo-
valy prodejny v Jihlavě a ve Zlíně. 

VEKRA, a.s., která je od 31. 12. 2009 
součástí společnosti Window Holding a.s., 
dne 16. 12. 2009 odkoupila 75% podíl ve 
VEKRA Okna Morava. Tímto krokem se 
stala většinovým vlastníkem společnosti a 
rozšířila svou obchodní síť do dalších míst Moravy. Doposud byly klientům k dispozici prodejny 
v Brně na Nových Sadech a v Ostravě-Porubě. Prostřednictvím odkoupení podílu ve společnosti 
VEKRA Okna Morava získala společnost obchodní síť externího partnera. Síť obchodních zastou-
pení se rozšířila do dalších moravských měst. Jedná se o Blansko, dvě prodejny v Brně, dále Pros-
tějov, Kroměříž, Uherské Hradiště, Olomouc, Moravská Ostrava a Přerov. Přejatá obchodní za-
stoupení jsou dále rozšiřována nebo modernizována. Jednotlivé prodejny prezentují rozsáhlou 
nabídku výrobků této značky včetně příslušenství a doplňků. Vystavené produkty si mohou zákaz-
níci na místě fyzicky vyzkoušet. S výběrem vhodných řešení je připraven pomoci tým odborných 
konzultantů. 

SFDI přesunul na opravy silnic po zimě peníze z D8 
Státní fond dopravní infrastruktury (SFDI) 

přesunul 1,75 miliardy korun určených na 
stavbu stavbu dálnice D8 přes České středo-
hoří na jiné účely. Zčásti se za ně budou opra-
vovat silnice po letošní zimě. Ředitelství sil-
nic a dálnic (ŘSD) nemá na stavbu D8 všech-
na potřebná stavební povolení. Až je získá, 
peníze prý dostane zpět. 

Opava chce vykupovat pozemky pro stavbu obchvatu 
Opava chce místo státu vykupovat pozemky 

potřebné pro stavbu druhé části severního 
obchvatu města. Ředitelství silnic a dálnic 
(ŘSD) chybí 40 milionů korun na výkup zbý-
vající zhruba třetiny pozemků. Město, které 
by výkupy pokrylo úvěrem, chce urychlit 
získání stavebního povolení i celou stavbu za 
miliardu korun. 

Plzeň má pozemky na první etapu západního okruhu 
Město Plzeň už vykoupilo všechny pozem-

ky pro první ze dvou etap západního okruhu, 
největší připravované silnice v Plzeňském 
kraji za tři miliardy korun. Stavba, kterou 
bude financovat kraj spolu s městem, začne na 
konci letošního roku. 

Prostějov začal stavět novou kominikaci 
Prostějovská radnice začala stavět novou 

silnici, která propojí ulice Určická a V Polích 
a motoristům umožní plynulejší průjezd měs-
tem. Investice přijde na zhruba 35 milionů 
korun. Nová komunikace usnadní průjezd 
jihozápadní částí Prostějova a motoristé by se 
po ní měli poprvé projet na konci léta. 

V Olešnici vyroste mohutná rozhledna 
Na vrchu Kopaniny v Olešnici na Blanen-

sku, které jsou hlavním lyžařským centrem 
jižní Moravy, vznikne nová rozhledna. Vysoká 
bude asi 25 metrů. Půjde o moderní objekt ze 
dřeva a oceli, který nahradí současnou devíti-
metrovou rozhlednu ve tvaru posedu. Náklady 
se teprve vyčíslují. 

Polsko podepsalo smlouvu o výstavbě terminálu 
Polská společnost Polskie LNG s Evropskou 

bankou pro obnovu a rozvoj (EBRD) a další-
mi jedenácti komerčními bankami podepsala 
smlouvu o financování výstavby terminálu na 
zkapalněný zemní plyn (LNG) ve městě Świ-
noujście.  

Terminál se má začít stavět letos v září a 
hotový má být v roce 2014. Jeho stavbou se 
Polsko snaží snížit svoji závislost na dodáv-
kách plynu z Ruska. 
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Městské části sází na Slunce 
Část spotřeby energie bude v některých 

objektech provozovaných městskými částmi 
zajišťovat slunce pomocí solárních panelů a 
tepelných čerpadél. Například Praha 10 se jimi 
chystá vybavit některé své mateřské a základ-
ní školy. Zajistí v nich část spotřeby elektřiny, 
ohřejí vodu a zatopí. Z evropských fondů na to 
dostane celkem asi 33 milionu korun, dalších 
20 milionů dá ze svého. Energii ze solárních 
kolektorů chtějí využívat i jiné městské části. 
Obdobně postupuje i Praha 3 a 4. 

Mezi Plzní a Rozvadovem vzniká další průmyslová zóna 
Už pátá průmyslová zóna vzniká podél 65ki-

lometrového úseku dálnice D5 Plzeň - Roz-
vadov. V katastru obce Benešovice, oblasti s 
nejvyšší nezaměstnaností v Plzeňském kraji, 
chce zatím neznámý německý investor posta-
vit tři haly pro výrobní a logistický areál a 
zaměstnat 180 lidí. 

Obnova autobusového nádraží v Plzni 
Firma ČSAD autobusy zahajuje obnovu 

téměř 30 let starého centrálního autobusového 
nádraží v Plzni. Na opravu odbavovací budo-
vy za 6,5 milionu korun získala 36 procent z 
evropského programu ROP. Oprava začne v 
dubnu a skončí do konce října. Do týdne vybe-
re investor z pěti nabídek vítěznou. 

Sluneční elektrárna v Kojetíně na Přerovsku 
V Olomouckém kraji se letos zřejmě začne 

stavět nová velká solární elektrárna. Zařízení s 
instalovaným výkonem zhruba deset mega-
wattů by mohlo vyrůst v Kojetíně na Přerov-
sku, v areálu místního bývalého cukrovaru. 

Na pražském Jarově vyroste 117 bytů 
Společnost Pražská správa nemovitostí 

(PSN) připravuje v Praze na Jarově výstavbu 
117 bytů. Předpokládaný termín zahájení stav-
by je listopad 2011, dokončení firma plánuje 
na květen 2013. 

Největší investice ve Svitavách 
Největší investiční akcí, do které se chtějí 

Svitavy letos pustit, je úprava čistírny odpad-
ních vod. Celkem má stát 184 milionů korun, 
z toho 105 milionů město získalo z evrop-
ských fondů, dalších šest milionů od státu. 
Letos je v návrhu rozpočtu, který budou zastu-
pitelé schvalovat 10. března, na zahájení stav-
by vyčleněno téměř 11 milionů korun. Na 
investice město letos navrhlo vyčlenit celkem 
148 milionů Kč. 

Obchvat Frýdku-Místku čelí dalším problémům 
Výstavba pro Frýdek-Místek velmi důležité-

ho silničního obchvatu čelí dalším komplika-
cím, které mohou zdržet její začátek. Soud 
vyhověl žalobě ekologického sdružení Bes-
kydčan, které napadlo již vydané územní roz-
hodnutí. Krajský úřad v Ostravě se musí začít 
zabývat odvoláním ekologů znovu. Obchvat 
má výrazně ulevit centru Frýdku-Místku od 
kamionů a celkově zlepšit dopravní situaci ve 
městě, kterým denně projede přes 40 000 aut 
po velmi frekventované silnici. 

Na KAJETÁNCE končí předprodeje 
Developerská společnost BOZNER s.r.o. pokročila k další fázi výstavby připravovaného luxusní-

ho rezidenčního projektu Kajetánka v pražském Břevnově. Přípravné práce včetně revitalizace 
parku na základě povolení a pod přísným dozorem odboru dopravy a životního prostředí úřadu 
Městské části Praha 6 tak následují úspěšné ukončení předprodeje bytů připravovaného luxusního 
rezidenčního projektu, a to o tři měsíce dříve 
oproti původnímu plánu. 

Zájem o bydlení na Kajetánce se koncem 
roku zintenzivnil. „Díky tomu jsme rychleji 
pokročili dále. Spuštění financování výstavby 
první fáze projektu Kajetánka a dodržení dal-
šího časového harmonogramu bylo totiž přímo 
závislé na zájmu klientů a rychlosti, s jakou 
budeme schopni dohodnuté množství rezer-
vačních smluv uzavřít,“ komentovala zástup-
kyně developera, Andrea Straube. „Takový 
úpěch, zvláště vzhledem k dnešní situaci na trhu, přičítáme především celkové kvalitě projektu 
Kajetánka, krásné lokaci a luxusnímu provedení,“ dodává Andrea Straube. 

Koncem ledna oznámila společnost BOZNER s.r.o. vítěze výběrového řízení na dodavele stavby, 
jímž se stala tuzemská společnost Metrostav a.s. S výstavbou projektu se má začít na počátku dub-
na letošního roku, s jeho ukončením je počítáno na konec roku 2011. 

Na projektu se kromě společnosti BOZNER s.r.o. spolupodílejí Lapid Capital Ventures Ltd. a 
Quinlan Private. Obě společnosti dlouhodobě působí na území střední a západní Evropy v oblasti 
prvotřídních nemovitostí. Quinlan Private spravuje majetek v hodnotě přesahující 10 miliard eur. 
V portfoliu České spořitelny, partnera projektu Kajetánka , je v Praze několik dalších rezidenčních 
projektů. Architektem projektu Kajetánka je renomovaný pražský ateliér LOXIA a.s. 

Světové realitní trhy na cestě vzhůru 
Celosvětový objem investic letos vzroste o 30 % a dosáhne výše 362 mld. eur. V čele tohoto 

růstu bude oživující americký trh. Uvádí to Světový investiční atlas 2010 společnosti Cushman & 
Wakefield, který mapuje investice do obchodních nemovitostí v 56 zemích světa. Bude-li hospo-
dářské oživení nadále pokračovat, dojde pravděpodobně k nárůstu ještě vyššímu. 

„Střední Evropa zaznamenala výrazný vzestup v posledním čtvrtletí roku 2009 a tento pozitivní 
trend se přenesl i do roku 2010,“ uvedl James Chapman, partner a vedoucí investičního oddělení 
v pražské kanceláři Cushman & Wakefield. „Hlavní středoevropské země (Česká republika, Pol-
sko, Slovensko a Maďarsko) se z hlediska investiční aktivity v roce 2009 umístily nízko. Předpo-
kládáme však, že se v roce 2010 umístí výše – v souvislosti s návratem zahraničních investorů a 
příchodem nových tuzemských kupujících.“ 

„Výzvy sice zcela jednoznačně stále přetrvávají a nelze vyloučit průběh hospodářské recese ve 
tvaru W, přesto však bude trh nadále oživován silnější chutí finančníků a investorů riskovat,“ uvedl 
David Hutchings, vedoucí průzkumu trhu v regionu EMEA Cushman & Wakefield. „Na straně 
investorů existuje převis poptávky po prvotřídních prostorech nad jejich nabídkou, a proto bude 
propad míry výnosnosti pokračovat i bez růstu nájemného. Předpokládáme pokles míry výnosnosti 
o 0,25 % až 0,5 % a to celosvětově napříč všemi nemovitostními sektory.“ 

Administrativní budova Vyšehrad Victoria je prodána 
Společnost Skanska Property Czech Republic se rozhodla odprodat administrativní budovu Vy-

šehrad Victoria v Praze realitnímu fondu HRI Immobilienfonds Nr. 1 vlastněnému rakouskou spo-
lečností Hypo Real Invest AG. Cena transakce činí 13,5 milionu eur. Hypo Real Invest AG provedl 
prostřednictvím této investice svou vůbec 
první akvizici v České republice. 

Budova se nachází ve čtvrtém pražském 
obvodě a dokončena byla v roce 2008. Vyše-
hrad Victoria nabízí zhruba 5000 m2 kancelář-
ské plochy a mezi nájemci figurují přední 
mezinárodní firmy jako OMV, Czech Credit 
Bureau a W.A.G. „Jsme rádi, že si společnost 
Hypo Real Invest AG vybrala pro svou první 
investici na českém trhu právě projekt od 
společnosti Skanska. Díky vysoké kvalitě a 
výraznému image stavby v kombinaci 
s reputací značky Skanska a finanční stabili-
tou společnosti bylo možné tento projekt úspěšně realizovat i v náročných podmínkách trhu,“ říká 
k transakci výkonná ředitelka Skanska Property Czech Republic Britta Cesar, která zároveň dodá-
vá: „My se dále zaměříme na naše nové zelené administrativní projekty v Praze a Ostravě.“ Admi-
nistrativní budovu Vyšehrad Victoria navrhl ateliér Aulík Fišer Architekti. Budova se nachází 
v Praze 4. Osmipodlažní objekt nabízí vysoce kvalitní a flexibilní kancelářské prostory třídy A. Je 
snadno dostupná a klientům poskytne atraktivní a pohodlné kanceláře na exkluzivním místě. 
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Ing. Ondřej Kvasňov-
ský (30) je novým ředi-
telem odboru marketingu 
a PR Raiffeisen stavební 
spořitelny a. s. (RSTS) 
Dosud zastával pozici 
Marketing Managera. Ve 
funkci vystřídal Mgr. 
Tomáše Vášáryho. Do-
sud do jeho kompetencí 
patřil direct marketing, plánování a realizace 
kampaní a příprava zavedení on-line prodeje 
stavebního spoření. V  pozici ředitele marke-
tingu by chtěl přispět k tomu, aby se RSTS 
dlouhodobě etablovala jako dvojka českého 
trhu stavebního spoření. 

Alex Rickli (45) ze 
Švýcarska se stal finanč-
ním ředitelem společnosti 
ABB. Vystřídal Irenu 
Žáčkovou, která z firmy 
odešla. Rickli je ve spo-
lečnosti ABB již patnác-
tým rokem a začínal pů-
vodně jako regionální kontroler pro činnosti 
ABB v Severní Africe, se sídlem ve švýcar-
ském Badenu. Prošel řadou funkcí interního 
auditu a kontrolingu, zahrnujících i regionální 
odpovědnost a mezinárodní zkušenosti z 
Egypta a Indonésie. Do ABB Česká republika 
přichází z pozice kontrolera v globální divizi 
Power Electronics & MV Drives a kontrolera 
divize Automation Products. 

• Veletrh Watenvi. Ucelený přehled o hospo-
daření s vodou získají návštěvníci na meziná-
rodním vodohospodářském a ekologickém 
veletrhu Watenvi, který se uskuteční na brněn-
ském výstavišti od 25. do 27. května. Tvoří 
jej Mezinárodní vodohospodářská výstava 
VODOVODY- KANALIZACE, jejímž pořa-
datelem je Sdružení oboru vodovodů a kanali-
zací ČR (SOVAK ČR), a mezinárodní veletrh 
techniky pro tvorbu a ochranu životního pro-
středí ENVIBRNO. Tyto již tradiční veletrhy 
jsou doplněny Mezinárodním veletrhem ko-
munálních technologií a služeb URBIS 
TECHNOLOGIE. Důležitou součástí tohoto 
vysoce odborného veletrhu je tradičně dopro-
vodný program, jenž se bude zabývat zejména 
legislativními procesy v oboru vodního hospo-
dářství a financováním rozvoje infrastruktury 
vodovodů a kanalizací. 
• Stavebnictví 2010. V duchu programu Zele-
ná úsporám se uskuteční v termínu 25. – 27. 
března  veletrh stavebních materiálů, řemesel, 
projekčních a stavebních firem. Souběžně s 
tím se koná i veletrh energetických zdrojů, 
vytápění, klimatizace a regulace THERM 
2010. Obě akce se uskuteční ve Zlíně, ve spor-
tovní hale Euronics. 

Zábradelní zídky na Karlově mostě 
Zábradelní zídky na Karlově mostě jsou 

vyzděny z téměř 6000 kamenných bloků a 
během mnoha oprav, které byly v průběhu 
650 let provedeny, se několikrát radikálně 
změnily. Měnil se tvar, spárořez, materiál, 
resp. lom, vybudovaly se podstavce pro so-
chy, při opravách se do zábradlí vkládaly jak 
kameny nové, tak původní, nebo upravené 
z jiných částí mostu. Tak jako nyní byly i 
v předchozích opravách nevyhovující kameny 
nahrazovány novými, nebo použitelnými a 
upravenými kameny z jiných míst mostu. 
Nyní vyměněné kameny jsou kameny, které 
byly vloženy do mostu před zhruba 40 lety, jejich historická hodnota tedy odpovídá stáří asi 40 let. 

Pochopitelně není ve všech polích situace stejná, jsou zde samozřejmě i kameny starší, ale zábra-
delní zídky byly kompletně přezděny v posledních 100 letech. Oprava navíc nezasahuje do pod-
stavců soch, které nejsou jejich předmětem. 

Tvárnice pro nejúspornější domy 
Výrobce pórobetonu Ytong znovu potvrdil pozici lídra na poli nízkoenergetického 
stavění. Stavební sezónu 2010 na jaře otevře představením nové tepelně izolační 
tvárnice pro nejúspornější domy desetiletí. Oblíbenou řadu Ytong Lambda pro ener-
geticky úsporné domy doplní unikátní novinka Ytong Theta pro nízkoenergetické 

domy bez zateplení. Potěší všechny náročné zákazníky, kteří sní o vyšší tepelné pohodě s minimál-
ními výdaji na vytápění. 

S novinkou Ytong Theta vstoupila společnost Xella CZ do jarní sezóny jako držitel titulu Nejlep-
ší výrobce stavebnin roku 2009. Tepelně izolační tvárnice Ytong Theta si může připsat hned dva 
superlativy. Jedná se o nejlehčí masivní tvárnici s nejlepšími tepelně izolačními parametry na čes-
kém trhu. Obvodová stěna z tvárnic Ytong Theta snadno dosahuje při rozumné tloušťce 500 mm na 
hodnoty nízkoenergetické stavby i bez dodatečného zateplení. 

Samopojezdný silák GlasLift 351 
Společnost Uplifter CZ s.r.o. přivádí na český trh 

nový GlasLift 351 firmy HH-Intellitech. Samopojezdný 
silák GlasLift 351 tak doplňuje modelovou řadu Glas-
Lift 250. 

Díky vysoké rentabilitě a promyšlené provozní bez-
pečnosti je GlastLift 250 na nejlepší cestě stát se nej-
prodávanějším „All-in-one“ vakuovým montážním 
přístrojem v Evropě. Obsluhuje ho pouze jedna osoba a 
bez vynaložení velkého pracovního úsilí může pohybo-
vat a montovat nejrůznější břemena až hmotnosti do 
250 kg, jako např. skleněné, ocelové, betonové či dřevěné prvky. Jako zásadní argument pro jeho 
použití hovoří až 50% úspora času při montáži oken. Stavební nebo montážní prvky mohou být 
otáčeny třídimenzionálně, řízení stroje GlasLift 351 umožňuje precizní manévrování na místě 
montáže. Díky šířce stopy 85 cm projede GlasLift 351 všemi běžnými dveřními otvory a kvůli 
jeho štíhlé a kompaktní konstrukci ho lze snadno přepravovat v každém transportéru. 

Pouliční osvětlení ekologicky, ekonomicky a efektivně 
Prostřednictvím modulu Streetlight Advan-
ced, který díky LED technologii spotřebuje 
podstatně méně energie než klasické žárov-
ky, nabízí společnost OSRAM moderní 

řešení technického i dekorativního pouličního osvětlení. 
Modul je tvořen LED diodami, čočkou a reflektorem. 
Moduly je možné jednoduše a bez nutnosti jakéhokoliv 
nářadí nasadit na stávající patici. Svítidlo není třeba 
vyměňovat ani nijak upravovat, neboť rozměry diodo-
vých modulů Streetlight Advanced společnosti OSRAM 
se v budoucnosti nebudou měnit. 
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